



1 8 2 3

# Wiener Stadttempelbecher



## Wiener Stadttempelbecher

In 1826, the Wiener Stadttempel, Vienna's main synagogue, was built by architect Josef Georg Kornhäusel, supported by the Rothschild family. For the 200th anniversary in 2026, the sacred building will be restored and modernised by KENH Architekten. Together with Lobmeyr and the Jewish Community of Vienna, a special Lobmeyr series was designed. 50% of the proceeds from the sale of which will be donated to the restoration project. The numbered edition is based on a tumbler which was made for the Rothschild family in the 19th century and incorporates elements of the city temple. Six-pointed stars adorn the tumbler in 18 columns and 7 rows as symbols for life and Shabbat. The golden rim refers to the gently shimmering gold ornamentation of the temple.



## Wiener Stadttempelbecher

1826 wurde der Wiener Stadttempel, die Hauptsynagoge Wiens, von Josef Georg Kornhäusel erbaut, unterstützt von der Familie Rothschild. Zum 200-jährigen Jubiläum 2026 wird der Sakralbau durch KENH Architekten restauriert und modernisiert. Gemeinsam mit Lobmeyr und der Israelitischen Kultusgemeinde Wien entstand eine Lobmeyr Sonderserie, von deren Verkaufserlös 50% als Spende an das Restaurierungsprojekt gehen. Die nummerierte Edition basiert auf einem Becher, der schon im 19. Jahrhundert für die Familie Rothschild gefertigt wurde und Elemente des Stadttempels aufgreift. Sechsstrahlige Sterne schmücken den Becher in 18 Spalten und 7 Reihen – Symbol für Leben und Schabbat. Der goldene Rand verweist auf die sanft schimmernde Goldornamentik des Tempels.



J. & L. LOBMEYR  
Kärntner Straße 26  
1010 Wien · Austria  
+43 - 1 - 512 05 08  
[wien@lobmeyr.at](mailto:wien@lobmeyr.at)  
[www.lobmeyr.at](http://www.lobmeyr.at)

Informationen zum Restaurierungsprojekt  
finden Sie unter: [www.stadttempel.at](http://www.stadttempel.at)  
Information about the restoration project  
can be found at: [www.stadttempel.at](http://www.stadttempel.at)

LOBMEYR